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Glózik Klára, a Tourinform
Iroda vezetõje elmondta, hogy
a 2003-as év az �Egészségturiz-
mus Éve�, ezért szóba került a
városi fürdõ felújítása, melynek
vizét 2000 óta gyógyvízként
tartják számon. Az átalakítási,
felújítási munkálatok befejezté-
vel a már gyógyfürdõként mû-
ködõ létesítmény rendkívüli

Az Utazás 2003. nevet viselõ, immár 26. alkalommal meg-
rendezett Nemzetközi Idegenforgalmi Kiállításon Szarvas
város önálló standdal vett részt. A standon Szarvas Város
Önkormányzatának Idegenforgalmi Bizottsága, valamint
a Vajda Péter Mûvelõdési Központ és Tourinform Iroda bor-
kóstolóval egybekötött sajtótájékoztatót tartott. A március
21.-i sajtótájékoztatón Babák Mihály, Szarvas város polgár-
mestere beszélt az elmúlt években történt fejlesztésekrõl,
a jövõt érintõ turizmusfejlesztési tervekrõl.

Fellendülõben az idegenforgalom

módon segíti majd a turisztikai
szempontból jelentõs nyári sze-
zon kitolását. Felmerült még az
Erzsébet-ligeti termálfürdõ ötle-
te is, melynek megvalósíthatósá-
gi tanulmányterve kész állapot-
ban várja a beruházni kívánó
vállalkozókat. A tervek szerint
egy három generációs élmény-
fürdõt szeretnének megvalósíta-

ni, ahol egyéb szolgáltatások
igénybevételére lesz lehetõség.

A Körös szerepe is meghatáro-
zó a város életében, melynek
vízminõsége mind a fürdõzõk,
mind a horgászok számára ked-
vezõ lehetõségeket nyújt. A vá-
ros infrastruktúrális helyzete
elég jó, a gyógyszálló kérdésé-
nek megoldása viszont fontos
feladat. A statisztikák szerint a
vendégszám a tavalyihoz képest
jelentõs mértékben emelkedett,
az idegenforgalom fellendült.
Ennek egyik oka, hogy a IV.
Nemzetközi Lovasfesztiválnak
és a minden évben megrende-
zett Szilvanapnak köszönhetõ-
en sokan megismerték városun-
kat. A település arculata is sokat
szépült, ezért az idelátogatók
szívesen térnek vissza.

Beszámolt arról is, hogy ápri-
lis 14-én Kistérségi Turisztikai
Szezonnyitó Fórumot tartanak a
Szarvasi Polgármesteri Hivatal-
ban. A fórumot a Szarvasi Kép-
viselõ-testület Idegenforgalmi
Bizottsága és a Tourinform Iroda
szervezi, ahova mindenkit szere-
tettel várnak. A rendezvényen
juthatnak bõvebb információk-
hoz az érdeklõdõk az uta-
záskiállítás részleteirõl, a megje-
lent kiadványokról és az idei év
várható rendezvényeirõl egy-
aránt.                                           J. K.

Csúcs-
formában
a Liget Kemping

horgászai

2003. március 22-én (szomba-
ton) Szentesen, a Kurca-folyón
rendezték meg  a hagyományos
szezonnyitó Sándor Kupát. A
megmérettetésen a hûvös, szeles
idõjárás ellenére igen nagy
számban jelentek meg a hor-
gásztársadalom képviselõi. A Li-
get Kemping versenyhorgászai
jól szerepeltek, több mint 65 je-
lentkezõ közül 2960 gramm ki-
fogott halmennyiséggel Mi-
loszrdni László II. helyezést,
2750 grammal Kovács Ferenc
III. helyezést ért el. Gratulálunk
a képen látható díjazottaknak!

A zárt
ülés hírei

A márciusi testületi ülést kö-
vetõ zárt ülés napirendjén igen
sok kérdés szerepelt � tájékoz-
tatta lapunkat dr Melis János, az
önkormányzat jogásza. �  Min-
denekelõtt megválasztották a
képviselõk azt a 16 bírósági ül-
nököt, akik az elkövetkezõ
négy évben segítik majd az igaz-
ságszolgáltatás munkáját. Dön-
töttek a szociális bérlakás-építé-
si program keretében felvett hi-
telek törlesztésének prolongálá-
sáról. Itt konkrétan arról van
szó, hogy a felvett hitelek 2003.
I. negyedévében esedékes részét
még átutalja az önkormányzat,
utána azonban a törlesztést szü-
neteltetik egészen 2007. január
1-ig. Ilymódon az önkormány-
zatnak lehetõsége nyílik arra,
hogy a törlesztõrészleteket
(összesen több mint 144 millió
Ft-ot) a fenti idõpontig a jövõbe-
ni Európai Unió-s pályázatok
önerejeként szerepeltethesse.

Az épülõ gyomaendrõdi regi-
onális hulladéklerakóhoz kap-
csolódik az a döntés, melynek
alapján a szarvasi hulladékátra-
kó teljes egészében városunk
tulajdonát képezi majd (termé-
szetesen a beruházáshoz szüksé-
ges önerõt is mi biztosítjuk).

Kiválasztották a zárt ülésen a
kiépítendõ városi térfigyelõ
rendszer kivitelezõjét is. A bé-
késcsabai székhelyû Carlo
Quality Biztonságtechnikai Kft
kapta a megbízást, melynek ke-
retében a közeljövõben 13 fix
kamerát és 3 db forgatható,
zoom-olható (optikai nagyítás)
kamerát telepítenek majd a vá-
ros különbözõ pontjaira.

Döntés született arról is, hogy
� megfelelõ árajánlat esetén �
értékesítik az önkormányzat-
nak a Dél-alföldi Regionális Fej-
lesztési Rt-ben lévõ részvényeit.
Végezetül döntöttek arról, hogy
a Szabadság u. 39. szám alatti
társas ingatlan önkormányzati
tulajdonú részének értékesítésé-
re pályázatot írnak ki, fontos
pontként megjelölve, hogy az
ingatlannak a továbbiakban is
az egészségügyi alapellátás célja-
it kell szolgálnia.                      L.J.

GIMNÁZIUM
1 Az álláspontomat a megfelelõ

fórumon, a testületi ülésen is
kifejtettem, még ha zárt ülés is
lett elrendelve. Ezen a fóru-
mon is hangot adtam azon vé-
leményemnek, hogy nem értek
egyet a gimnázium fenntartó
váltásával. (Furcsállom, hogy
polgármester úr mégis ezt állít-
ja:  (�tudomásom szerint jelen
esetben sem fordultak ezekhez
a fórumokhoz a képviselõ
úr...�) Pedig napirenden kívül
Õ hozta be (ZÁRT ÜLÉSEN) sza-
vazásra e témát.

2 A polgármester úr állítása sze-
rint, �A fenntartó kérdése jelen-
leg rendezett, nincs napiren-
den a változtatás.�
Érdekes! Polgármester úr nem

emlékszik a 36/2003 �as számú
testületi határozatunkra, melyet Õ
terjesztett szavazásra (ZÁRT ÜLÉ-
SEN), és melyben a testület õt fel-
hatalmazza arra, hogy tárgyaláso-
kat kezdjen az evangélikus egy-
házzal a Vajda Péter Gimnázium
és Szakközépiskola fenntartói jo-
gának átadásáról?

SZAKRENDELÉS
A járóbeteg ellátás megyei fenn-

tartásba adásával � véleményem
szerint � nagy kockázatot válla-
lunk. Nem látható ma még át,
hogy ez a lépés nem eredményezi-
e esetleg néhány szakrendelés

Kockázatos lépéssor (2)
Tekintettel arra, hogy Szarvas és Vidéke 2003. 03. 20.-ai
számában kommentárral jelent meg a sajtótájékoztatónk
anyaga, és abban el kívánta a polgármester úr terelni mon-
danivalónk lényegérõl a figyelmet. Azért reflektálnunk
kell néhány dologra, hogy ezúton pontosítsunk.

megszûnését. A testület többsége
azon az állásponton van, hogy
adjuk a  megyéhez a szakellátást.
Igen ám, de milyen információk
alapján döntött így. Az átadás mel-
lett érvelve többek között  a pol-
gármester úr  elmondta, hogy a
minimum feltételek megteremté-
séhez az épületre 120-130 MFt-ot,
a minimum feltételek megterem-
téséhez a mûszerek tekintetében
pedig mintegy 120 MFt-ot kell a
városnak elõteremteni. A város
jelenlegi helyzetében, pedig ez in-
formációk alapján teljesen logi-
kus döntésnek állítható be, �Ha
nincs ennyi pénzünk rá, akkor
menjen a megyéhez�. Ez is meg-
kérdõjelezhetõ indok, mivel a
megyei álláspont egyértelmû: � Az
OEP (központi) finanszírozáson
felül nem tudnak plusz forrást biz-
tosítani.� Így tulajdonképpen
mindegy , hogy mi nem adunk
több pénzt, vagy a megye nem
adja, csak ha városnál marad ak-
kor a szarvasi emberek érdeke az
elsõ! Állításom lényege azonban
nem ez. Azt állítom, hogy téves in-
formációk alapján döntött az át-
adás mellett  a testület.

A mûszerek minimum feltétele-
inek megteremtéséhez, csak né-
hány millió forint és nem 120 mil-
lió szükséges. Az épületet pedig
mindenképpen nekünk kell rend-
be tenni.                Kovács Mátyás

Etikátlan!?
Érdekes, eddig még nem tapasztalt újságírói megoldást tapasztalhat-

tunk az elmúlt héten. Mind a két szarvasi heti lapban, az SZDSZ-es saj-
tótájékoztató, kommentárral jelent meg. A Szarvasi 7-ben a Békés Me-
gyei  Hírlap cikkét kommentálta a fõszerkesztõ Úr, a Szarvas és Vidé-
kében pedig a polgármester gondolatait láthattuk viszont úgy két és fél,
háromszor akkora terjedelemben, mint magát a tudósítás. Nem tudom,
hogy ezt nevezik-e tárgyszerû, korrekt tájékoztatásnak. Bízva abban,
hogy e cikkem kommentár nélkül jelenhet meg, én a kedves olvasóra
bízom, hogy a fent említett módszert etikusnak minõsíti e vagy nem.

Kovács Mátyás
��

A Szarvas és Vidéke Hetilap sem tett mást, mint az olvasókra bíz-
ta a véleményalkotást, de mint minden más esetben, így most is: a
véleménynyilvánításon túlmenõ kijelentésekrõl, megkérdezve a
másik felet is, hogy teljesebb információk birtokában alkothassa-
nak véleményt olvasóink. A jövõben is ezt a szerkesztõségi gyakor-
latot kívánjuk folytatni.                                                         Tatai László

�Az élet egy színes álmodás,
mely egyszer véget ér� - mondja
a kedves dalszöveg. Bele sem
gondolunk, hogy milyen ke-
mény, megfellebbezhetetlen
igazságot takar. Az élet törvé-
nye, hogy aki megszületik, an-
nak egyszer el kell mennie. Ta-
lán az a jó, hogy senki nem tud-
ja mikor? Ebben igazságos a
sors, mert mindenkire egyfor-
mán igaz, a gazdagokra, a szegé-
nyekre, a jókra és a rosszakra
egyaránt. Felfogja ezt értel-
münk, de nem akarja tudomá-
sul venni a szívünk. Egy becsü-
letes, tiszta, mindig kiszámítha-
tó ember ment el úgy, hogy éle-
tének utolsó lépését nem lehe-
tett kiszámítani.

Életének 76.
évében, min-
den elõjel nél-
kül, hirtelen
r o s s z u l l é t
után elhúnyt
v á r a t l a n u l ,
2003. márci-
us 18-án az
esti órákban

DEMCSÁK MIHÁLY
nyugalmazott sütõipari

vállalat igazgató
Szarvason született, szorgalmas
és elismert iparos családban. A
�Demcsák Pékség� finom házias
kenyere és péksüteményei ré-
vén volt ismert, nem csak Szar-
vason, de messze környéken is.

BÚCSÚ
Szülei, - hugával, Babussal együtt -
szeretõ gondos szigorral nevelték
gyermekeiket. Az édesapa a négy
gimnáziumi osztály elvégzése
után Gyulára vitte egy Békés me-
gyében ismert pékmesterhez �inas-
nak�, hogy a szakmát jelesül meg-
tanulja - nem otthon - más környe-
zetben.
A II. Világháború ideje alatt együtt
dolgozott az édesapa mûhelyében
elõbb német, majd orosz katonai
pékekkel. (Gyakran emlegette,
hogy a németeknek már akkor is
volt a gyengébb lisztet feljavító
�adalék anyagja�.) A háború befe-
jezését követõ idõben - mint más
ismert iparosok esetében is - elvet-
ték mûhelyüket és házukat, amit
nem is kaptak vissza. Fizikai mun-
kás pékként dolgozott az ÁFÉSZ
Békésszentandrási Péküzemében.
Évek múltán felfigyeltek a jól kép-
zett szakemberre, �kiemelték�!
Elõbb a Gyomai Sütõipari Vállalat
részlegvezetõje, majd több mint
egy évtizeden át a vállalat igazga-
tója volt 1987-ben történt nyugdíj-
ba vonulásáig. Munkatársai tisztel-
ték és szerették , egyenes, szigorú,
de igazságos vezetõként. Nyugdíj-
ba vonulása után is sokszor meg-
fordult volt munkahelyén, ahova
meghívták és szívesen látták, amíg
a vállalat mûködött. A mellõzés és
megpróbáltatások után végsõ so-
ron az élettõl megkapta az ekölcsi
elismerést, vezetõként munkássá-
gát több kitüntetéssel ismerték el.

Ismert sportember volt. Több
mint tíz éven át, - 1945-tõl - a
Szarvasi Turul SE, a Szarvasi
MEDOSZ SE, a Szarvasi Vasas SC
és a Szarvasi SC labdarúgója
volt. �CSÖPI� volt az ismert be-
ceneve, majd késõbb �CSÖPI
BÁCSI�, akit így ismertek, tisztel-
tek és szerettek, népszerû volt
nem csak sportberkekben. Ami-
kor a Szarvasi Labdarúgó Öreg-
fiúk Klubja (SZLÖK) elnöke  Dr
Molnár György elhunyt õ vette
át az elnöki teendõket. A közel-
múltban rangos elismerést ka-
pott sporttevékenységéért.
Ebben az évben lett volna az 50
éves házassági évfordulójuk.
Kiss Teréziával kötött házassá-
gukból Gabriella leányuk szüle-
tett, akit féltõ szeretettel nevel-
tek. Családszeretõ, példás csa-
ládapának ismerték és tisztel-
ték, aki roppant büszke volt
sportoló unokáira, Zolira a lab-
darúgóra és Sárára a kosárlab-
dázóra. A család ezúttal érzi iga-
zán a szeretõ férj, az édesapa és
a nagyapa hiányát.
Nagy részvét mellett kísérték
utolsó útjára a család mély gyá-
szában osztozva, 2003. március
24-én a Szarvasi Katolikus Ó-te-
metõben. Barátai egyik koszo-
rújának szalagfelirata: - �Szí-
vünkben tovább élsz. Barátaid�
Nyugodjék békében. Maradja-
nak meg sírján az emlékezés vi-
rágai!                    Molnár László

Eheti beszámolójában Babák
Mihály polgármester mindenek-
elõtt szólt arról, hogy aláírta a
kecskeméti GEN-ÉP Kft-vel a
Kossuth utcai fürdõ felújítására
és átalakítására (I. ütem) vonat-
kozó szerzõdést. A megállapo-
dás értelmében a kivitelezõ a
fürdõépület pincerészében,
földszintjén és emeletén össze-
sen közel 3.000 m2-en végez
munkálatokat. A befejezés határ-
ideje 2003. november 30., a vál-
lalkozói díj összege pedig
256.862.641 Ft.

A jó hírek között említette a
polgármester, hogy megérkezett
a Földmûvelésügyi és Vidékfej-
lesztési Minisztériumból a kis-
térségi vidékfejlesztési mene-
dzser foglalkoztatására vonatko-
zó szerzõdés, melynek értelmé-
ben a város 2 millió forintos tá-
mogatást kap e célra.

A Környezetvédelmi Miniszté-
riumból pedig arról jött értesí-
tés, hogy elutasították a Szarvas
és Vidéke pályázatatát, amely
egy környezetvédelmi melléklet
kiadására vonatkozott.

Ráday Mihály � a polgármes-
teri hivatal megkeresésére vála-
szolva � arról küldött tájékozta-
tást, hogy városvédõ televíziós
mûsora hamarosan Szarvasra lá-
togat, s bemutatják városunk
mûemlékekkel kapcsolatos
gondjait, problémáit, valamint
az e téren elért eredményeket
is.

A rossz hírek között Babák
Mihály szólt arról, hogy tovább
emelkedett a megyében és a kis-
térségben is a munkanélküliségi
ráta. A megyében a februári ráta
13,2 %-os (ez 3,48%-kal több a
januárinál), összesen 19.830
munkanélkülit tartanak nyil-
ván. Szarvason a januári mun-
kanélküliségi rátához képest
februárban 6,6 %-os emelkedés
figyelhetõ meg, így a mostani
ráta 10,33 %-os. A szarvasi kis-
térségben jelenleg 1228-an van-
nak munka nélkül, ebbõl 675-
en szarvasiak.

A márciusi testületi ülés fontos
döntései között említette a pol-
gármester azt, hogy a képvise-
lõk nem támogatták a Vajda Pé-
ter Gimnázium fenntartói jogá-
nak átadását a megyei önkor-
mányzat részére. Mint mondot-
ta, a 18 képviselõnek nem szán-
déka a gimnáziumtól megszaba-

A polgármester hírei
dulni, csupán � a pedagógusok
és a gyerekek érdekében �, a
mûködtetés anyagi biztonságát
szeretné megteremteni. Megerõ-
sítette a testület azt a döntését,
hogy pályázatot írnak ki a gim-
názium igazgatói posztjára. Az
óvodákra vonatkozóan ugyan-
csak megerõsítették azt a koráb-
bi határozatot, hogy a két üzemi
óvoda (SZIRÉN, Vasipari) he-
lyett egy új városi óvodát kíván-
nak kialakítani. Ez nyilvánvaló-
an a késõbbiekben maga után
vonja majd az említett két óvo-
da megszûnését.

Tájékoztatott a polgármester
arról is,  hogy megérkezett a
SZFÉRA Kft-tõl �Az én városom�
karikatúrapályázat eredménye,
s ebbõl kiderült, hogy a neves
karikaturisták mezõnyében egy
szarvasi általános iskolás diák is
különdíjat kapott (hogy ki õ,
azt az április 3-i polgármesteri
találkozóig még szeretnének ti-
tokban tartani).

Eheti tájékoztatóját Babák Mi-
hály a �kasszaügyekkel� zárta.
Az elmúlt hónapban a hivatal 1
millió 62 ezer forintot fizetett ki
vagyonkataszter-karbantartásra,
1 millió 445 ezer forintot pedig
a szentesi úti kerékpárút enge-
délyezési tervdokumentációira.
A gimnázium rekonstrukciójá-
nak IX. ütemére 19 milliót, míg
a képviselõk és a bizottsági ta-
gok (29 fõ) tiszteletdíjára nettó
1 millió 524 ezer forintot fizet-
tek ki. A postai feladási díjak
összege meghaladta az 526 ez-
ret, az orvosi ügyeleteket 100
ezer forinttal, a Bursa Hungarica
148 ösztöndíjasát 587 ezer fo-
rinttal támogatták, az intézmé-
nyi bevételek után befizetett
ÁFA összege pedig elérte az 1
millió 375 ezer forintot.

��
A polgármester arra kéri a vá-

ros lakóit, hogy április 03-án, a
Városi Polgármesterek Randevú-
jának napján lehetõleg minél
kevesebben közlekedjenek au-
tóval a városban. A tervek sze-
rint e napon lezárják a Fõ teret,
a Behlen Gábor utcát, az Árpád
utcát és a Mûvelõdési Ház mögöt-
ti parkolót. A Markovitz utcán
egyirányúsítják a forgalmat, a
Kossuth utcán pedig nagy zsú-
foltság várható. A polgármester
kéri a lakosság szíves türelmét
és megértését.

36/2003.(I.23.) sz.
képviselõtestületi

határozat:
Szarvas Város Önkormány-
zatának Képviselõ-testülete
felhatalmazza a polgármes-
tert arra, hogy a Vajda Péter
Gimnázium Szakközépisko-
la és Kollégium további mû-
ködtetésére vonatkozóan
kezdeményezzen tárgyaláso-
kat az Országos Evangélikus
Egyházzal.
Határidõ: 2003. május 30.
Felelõs: Babák Mihály pol-
gármester


